

《中国妇幼健康研究》杂志

CHINESE JOURNAL OF WOMAN

AND CHILD HEALTH RESEARCH

月刊

第28卷第7期

2017年7月25日出版

2017年7月(总第147期)

主管单位

中华人民共和国教育部

主办单位

西安交通大学

妇幼健康研究会

承办单位

西安交通大学第一附属医院

协办单位

陕西省营养学会

出版者

《中国妇幼健康研究》杂志编辑部

电 话:(029)82655049

通讯地址:西安市雁塔西路76号西安

交通大学医学院009信箱

邮政编码:710061

投稿网址:<http://www.mchchina.com>

电子信箱:bjblm@mail.xjtu.edu.cn

编委会主任委员

颜 虹

名誉主编

严仁英

主编

李 旭

执行主编

安瑞芳

副主任编(按姓氏笔划)

于学文 王临虹 李 芬

杨文方 苟文丽 戴耀华

常务副主编

刘黎明

本期专业责任编辑(按姓氏笔划)

于学文 马良坤 史晓薇 孙 新

李春芳 李雪兰 吕淑兰 杨筱凤

张忠明 张欣文 张冠军 安瑞芳

陈 宁 杨文方 尚 磊 周熙慧

侯 伟 舒 静 薛 艳 游 川

责任编辑

王 懿 刘 湘

英文责任编辑

刘会婷

编辑及责任校对(按姓氏笔划)

王 丽 王慰敏 白 娅 张 璐 薛秦芬

网络及版务责任编辑(按姓氏笔划)

李 蕾 闫星翰 杨冠华 宋 娟 徐小瑶

总发行

中国邮政集团公司陕西省报刊行局

印刷者

西安长峰智能科技产业有限公司印务分公司

广告经营许可证号

6100004000033

国际标准刊号

ISSN1673-5293

国内统一刊号

CN61-1448/R

国际邮发代号

BM6616

国内邮发代号

52-135

定价

每期 20.00 元

期刊基本参数:CN61-1448/R * 1990 * m * A4 * 90 * zh * P * ￥20.00 * 5000 * 46 * 2017-07

万方数据

目 次

专题研究

- 过敏性紫癜患儿肠道菌群结构及多样性研究 陈鹏德,林 燕,杨 洁,等(747)
- 抗生素使用对冬春季婴幼儿肠道菌群内部相关性的影响 何国斌,孙 超,李文浩,等(753)
- 低体重和肥胖儿童身体成分特点及脂肪肌肉含量与骨密度相关性研究 张海燕,周群英(758)
- 北京市海淀区 1 743 名 0~2 岁儿童患龋状况分析 苗江霞,荣文笙,王文红,等(761)
- 子痫前期患者胎盘中 Lnc RNA 表达谱的差异分析 马银瑶,梁旭霞,张 春,等(763)
- 脂氧素 A4、肿瘤坏死因子及其比值与子痫前期发生发展的相关性研究 王 莉,丁依玲(768)
- 血清胱抑素、 β 2-微球蛋白和尿微量白蛋白联合检测对妊娠期高血压疾病早期肾损伤的价值 龚 莲,黄佳蓉(771)
- 宫颈癌患者治疗后生活质量的影响因素分析 陈琪珍,田淑娜,陈 雄(774)
- P16 蛋白、HPV L-1 壳蛋白在 CIN 和早期宫颈癌组织中的表达及其筛查价值 项媛媛,王苗苗,谢 艳,等(778)
- 卵巢癌诊断新基因 HELQ 的生物信息学分析 李亚萍,邹余粮,张 琳,等(781)
- 卵巢上皮性肿瘤中 CAIX、VEGF 的表达及临床意义 李 森,乔海芝,朱继红,等(785)
- 复发性卵巢上皮癌女性患者无瘤生存状况及其影响因素分析 黄志有,马必东,黄兆明(788)
- 趋化因子 CXCL12 对卵巢癌细胞侵袭和转移的作用及机制研究 张庆悦(790)
- β -catenin、Smad3 及 TGF- β 1 在宫腔粘连患者子宫内膜组织中的表达及意义 路 静,王玉平,张 霆,等(793)
- ### 出生缺陷预防
- 延安育龄妇女出生缺陷 KAP 调查及其影响因素分析 李文静,杨文方,曾令霞,等(797)

河南育龄妇女孕前血清叶酸水平及影响因素研究 郭桐君,蒋丽芳,张 亚,等(802)

西安市三区 2010 至 2014 年围产儿出生缺陷影响因素分析 翟俊瑶,宋 晖,李 芬(805)

乌鲁木齐 3~36 月龄儿童先心病危险因素调查 高 越,廖建军,刘新华,等(809)

珠海市 2010 至 2015 年围产儿先天性心脏病监测分析 黄斯娜,赵 静(812)
- ### 临床研究
- 三联疗法联合益生菌治疗小儿 Hp 相关性胃炎的临床分析 邹逢佳,苏成安(815)

新生儿黄疸 TRF、CRP 和肝功指标变化意义分析 冯伊利,金蓓娇(817)

米力农治疗婴幼儿重症肺炎合并心力衰竭的临床疗效分析 莫丽慧,钟丽花(820)

妊娠不同时期增重对妊娠期糖尿病发病的影响	李 茉,杨 芳,甘 雨,等(823)
妊娠期糖尿病 75gOGTT 不同时点血糖异常与妊娠结局的相关性分析	怀莹莹,李晨波(826)
ICP 患者肝酶和新生儿预后的相关性分析	张 兰,周福心,李敏许,等(829)
乌鲁木齐市妊娠期早中晚期甲状腺激素水平的参考范围	宋晓平,隋 霜,迪丽胡马·吐尔逊(832)
影响重度子痫前期患者发生多器官功能障碍综合征的相关因素分析	许 莉,何 鸣(836)
EFI 在预测中重度内异症相关不孕术后非 ART 妊娠结局的价值分析	比丽克孜·艾克木,卢艳丽,岳明(839)
右美托咪定、七氟烷联合全麻下喉罩通气行宫腔镜手术的疗效观察	阚洪源,宋 强,高成杰(842)
卵巢巧克力囊肿术后行小剂量米非司酮预防复发的效果观察	黄 聰,黄顺彬,王艳君(845)
HSIL 锥切术后切缘病理累及者病变持续存在相关因素分析——附 200 例临床资料分析	裴志飞,毕 蕙(848)

妇幼卫生服务研究

2001 至 2014 年我国孕产期保健服务现状及效果分析	康洪霞,王奇娟,刘秋明,等(853)
规范管理胆红素对新生儿黄疸临床转归的影响	赵保云,贾晨光(856)

妇幼营养研究

饮食干预联合等长抗阻力运动对 GDM 患者血糖、妊娠结局的影响	刘 佳,胡 淇,张方芳(858)
---------------------------------	------------------

医学荟萃

妇产科护理人员职业暴露现状分析	卢晓宁,李歧佩,赵乃蒙,等(861)
利凡诺尔联合 Cook 宫颈扩张球囊在妊娠中期引产中的应用	徐 佳,刘朵朵,马向东,等(864)
二胎政策下高龄孕产妇分娩方案选择的影响因素及分娩知识知晓情况分析	张轶岚,胡文娟,伯秋芳,等(866)
妊娠不同时期甲状腺功能及免疫功能水平检测的意义	冯惠庆,金海英,梁敏洪,等(868)
HDCP 与子痫各期外周血 D - 二聚体及单侧子宫动脉血流比较	石 磊,顾汉平(871)
诺和锐特充联合黄芪四君子汤治疗妊娠糖尿病的效果及对妊娠结局的影响	刘 梅,秦 莹,邢建红(874)
腹横肌平面阻滞联合羟考酮或舒芬太尼镇痛的疗效对比	孙 燕(877)
罗哌卡因复合芬太尼硬膜外阻滞用于分娩镇痛的效果观察	王永琴,魏兴武,刘 燕,等(880)
体外受精 - 胚胎移植术后宫内合并宫外妊娠 14 例临床分析	苏 雁,赵 纯,凌秀凤(883)
高危型 HPV 联合液基薄层细胞学检查在宫颈癌早期诊断中的价值	祁可娜,孙 铮(887)
丽水地区健康体检女性人乳头状瘤病毒感染情况分析	饶海英,戴 数,周 颖,等(890)
卵巢囊腺瘤 CT 和 MRI 诊断价值及影像特点分析	吴国良,王树平,付广印,等(893)

其它

婴儿早期的环境因素将引发成人炎症性疾病	(841)
母乳中的低聚糖可预防 B 组链球菌感染	(847)
关于召开第十四届全国妇女保健学术会议暨浙江省之江公共卫生妇女保健和妇幼保健院管理分论坛的通知	(870)

声 明

尊敬的作者：

近期有作者投诉，网上出现了某些自称为《中国妇幼健康研究》编辑部的网站，通过使用本刊编辑部的名称和地点，伪造资质证书等非法手段诱导作者投稿，并通过骗取相关费用非法获利。为此，《中国妇幼健康研究》编辑部郑重声明如下：

《中国妇幼健康研究》系西安交通大学、妇幼健康研究会主办的杂志，编辑部位于西安交通大学医学部（地址：西安市雁塔西路 76 号，西安交通大学医学部 009 信箱，邮编：710061，电话：029 - 82655049，邮箱：bjblm@mail.xjtu.edu.cn）。本刊的有关费用均要求通过邮局汇款至编辑部，非个人领取，以便作者查询。凡要求作者通过转账收费或收入个人账号者均非本编辑部所为。

《中国妇幼健康研究》官方网站域名为 <http://www.mchchina.com>。请大家以此网站上发布的信息为准。欢迎作者和读者投稿、交流！

本刊未在其他任何地区以任何形式设立代理投稿、征文机构及在线投稿网址，特此声明！

CONTENTS OF MAIN ARTICLES

- Structure and diversity of intestinal flora in children with Henoch-Schönlein purpura** CHEN Peng-de, LIN Yan, YANG Jie, et al. (747)
- Effect of antibiotics on internal correlation of intestinal microflora in infants and young children in winter and spring season** HE Guo-bin, SUN Chao, LI Wen-hao, et al. (753)
- Characteristics of body composition and relativity of fat and lean masses with bone mineral density in low weight and obese children** ZHANG Hai-yan, ZHOU Qun-ying(758)
- A study on caries distribution status among 1 743 children aged 0 - 2 years** MIAO Jiang-xia, RONG Wen-sheng, WANG Wen-hong, et al. (761)
- Differential expression profile of long non-coding RNA in placenta of patient with preeclampsia** MA Yin-yao, LIANG Xu-xia, ZHANG Chun, et al. (763)
- Relationship between LXA4, TNF- and LXA4/TNF- and development of PE** WANG Li, DING Yi-ling(768)
- Diagnostic value of combined detection of serum CysC, β 2-MG and urinary mALB in detecting early renal injury in hypertensive disorder complicating pregnancy** GONG Lian, HUANG Jia-rong(771)
- Influential factors of life quality of patients with cervical cancer after treatment** CHEN Qi-zhen, TIAN Shu-na, CHEN Xiong(774)
- Expressions of P16 and HPV L-1 capsid protein in CIN and early cervical carcinoma and their screening value for cervical precancerous lesions** XIANG Yuan-yuan, WANG Miao-miao, XIE Yan, et al. (778)
- Bioinformatics analysis of a new diagnostic marker of ovarian cancer HELQ** LI Ya-ping, ZOU Yu-liang, ZHANG Lin, et al. (781)
- Expressions and clinical significance of carbonic anhydrase IX and VEGF in ovarian epithelial tumor** LI Miao, QIAO Hai-zhi, ZHU Ji-hong, et al. (785)
- Disease-freeinterval conditions and influencing factors of patients with recurrent epithelial ovarian cancer** HUANG Zhi-you, MA Bi-dong, HAUNG Zhao-ming(788)
- Effect of chemokine CXCL12 on invasion and metastasis of ovarian cancer cells and its mechanism** ZHAGN Qing-yue(790)
- Expressions and significance of β -catenin, Smad3 and TGF- β 1 in endometrium of patients with intrauterine adhesion** LU Jing, WANG Yu-ping, ZHANG Ting, et al. (793)
- KAP investigation on birth defects of childbearing women and its influencing factors in Yan'an City** LI Wen-jing, YANG Wen-fang, ZENG Ling-xia, et al. (797)
- Serum folic acid level and its influencing factors in women of childbearing age before pregnancy in Henan Province** GUO Tong-jun, JIANG Li-fang, ZHANG Ya, et al. (802)
- Influencing factors of birth defects among perinatal infants in three districts of Xi'an City during 2010 - 2014** ZHAI Jun-yao, SONG Hui, LI Fen(805)
- Investigation on risk factors of congenital heart disease of children aged 3 - 36 months in Urumqi** GAO Yue, LIAO Jian-jun, LIU Xin-hua, et al. (809)
- Monitoring results of congenital heart disease of perinatal infants in Zhuhai City from 2010 to 2015** HUANG Si-na, ZHAO Jing(812)
- Clinical analysis of triple therapy combined with probiotics treatment on helicobacter pylori associated gastritis in children** ZOU Feng-jia, SU Cheng-an(815)
- Clinical significance of TRF, CRP and liver function index changes in patients with neonatal jaundice** FENG Yi-li, JIN Pei-jiao(817)
- Clinical efficacy of milrinone on infants with severe pneumonia combined with heart failure** MO Li-hui, ZHONG Li-hua(820)
....万方数据.....

Influence of weight gain on onset of gestational diabetes mellitus in women during different periods of pregnancy	<i>..... LI Mo, YANG Fang, GAN Yu, et al. (823)</i>
Relationship between abnormal blood glucose of 75gOGTT at different time point and pregnancy outcomes in women with gestational diabetes mellitus	<i>..... HUAI Ying-ying, LI Chen-bo(826)</i>
Relationship between levels of liver enzymes and bile acid in women with intrahepatic cholestasis of pregnancy and neonatal prognosis	<i>..... ZHANG Lan, ZHOU Fu-xin, LI Min-xu, et al. (829)</i>
Reference range for thyroid hormone level in early, middle and late stage of pregnancy in Urumqi City	<i>..... SONG Xiao-ping, SUI Shuang, Dilihumaer TUMAXUN(832)</i>
Related factors of multiple organ dysfunction syndrome in severe preeclampsia patients	<i>..... XU Li, HE Ming(836)</i>
Value of EFI in predicting non ART pregnancy outcomes after operation in patients with moderate to severe endometriosis	<i>..... Biliikezi · AIKEMU, LU Yan-li, YUE Ming-ming(839)</i>
Observation on effects of dexmedetomidine combining sevoflurane for general anesthesia with laryngeal mask ventilation in hysteroscopic surgery	<i>..... KAN Hong-yuan, SONG Qiang, GAO Cheng-jie(842)</i>
Effect of low dose mifepristone on prevention of ovarian chocolate cyst recurrence after surgery	<i>..... HUANG Cong, HUANG Shun-bin, WANG Yan-jun(845)</i>
Risk factors associated with persistent lesion in patients with positive margins after conization for HSIL: A study of 200 cases	<i>..... PEI Zhi-fei, BI Hui(848)</i>
Maternal health care service status and effect in China in 2001 – 2014	<i>..... KANG Hong-xia, WANG Qi-juan, LIU Qiu-ming, et al. (853)</i>
Effect of standard management of bilirubin on clinical outcomes of neonatal jaundice	<i>..... ZHAO Bao-yun, JIA Chen-guang(856)</i>
Effects of dietary intervention combined with isometric resistive exercise on blood glucose control and pregnancy outcomes in patients with gestational diabetes mellitus	<i>..... LIU Jia, HU Min, ZHANG Fang-fang(858)</i>
Occupational exposure status of nurses in gynecology and obstetrics department	<i>..... LU Xiao-ning, LI Qi-pei, ZHAO Nai-meng, et al. (861)</i>
Application of ethacridine combined with cook cervical dilatation balloon in mid-pregnancy induced labor	<i>..... XU Jia, LIU Duo-duo, MA Xiang-dong, et al. (864)</i>
Influencing factors of delivery plan selection and knowledge of childbirth of elderly pregnant women under two children policy	<i>..... ZHANG Yi-lan, HU Wen-juan, BO Qiu-fang, et al. (866)</i>
Detection of serum thyroid function and immune function in patients with hyperthyroidism in different pregnancy periods	<i>..... FENG Hui-qing, JIN Hai-ying, LIANG Min-hong, et al. (868)</i>
Comaprison and clinical significance of D-dimer in peripheral blood and unilateral uterine artery blood flow in pregnant women with gestational hypertension, mild preeclampsia and severe preeclampsia	<i>..... SHI Lei, GU Han-ping(871)</i>
Effect of insulin aspart combined with huangqi sijunzi decoction on gestational diabetes mellitus and its influence on pregnancy outcomes	<i>..... LIU Mei, QIN Ying, XING Jian-hong(874)</i>
Comparison of transversus abdominis plane block combined with oxycodone or sufentanil for analgesia	<i>..... SUN Yan(877)</i>
Clinical effect observation of ropivacaine combining fentanyl for epidural anesthesia on labor analgesia	<i>..... WANG Yong-qin, WEI Xing-wu, LIU Yan, et al. (880)</i>
Clinical analysis of 14 cases of heterotopic pregnancy after in vitro fertilization and embryo transfer	<i>..... SU Yan, ZHAO Chun, LING Xiu-feng(883)</i>
Value of high risk HPV examination combined with thinprep cytologic test in early diagnosis of cervical cancer	<i>..... QI Ke-na, SUN Zheng(887)</i>
Human papilloma virus infection in females receiving physical examination in Lishui area in Zhejiang Province	<i>..... RAO Hai-ying, DAI Shu, ZHOU Ying, et al. (890)</i>
Diagnostic value and imaging characteristics of CT and MRI of ovarian cystadenoma	<i>..... WU Guo-liang, WANG Shu-ping, FU Guang-yin, et al. (893)</i>
万方数据	